
  PROTOKÓŁ  NR 11/2003
sesji Rady Gminy Poświętne, odbytej w dniu 29 października 2003 roku
w godzinach 1400- 2030  w Zespole Szkół Samorządowych w Poświętnem.

Obecni wg załączonych list obecności.
Przewodniczył radny Andrzej Małachowski – przewodniczący rady gminy.
Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja wójta gminy z działalności między sesjami.
5. Informacja o stanie przygotowań miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego gminy Poświętne.
6. Podjęcie uchwały intencyjnej o zamknięciu śmietniska.
7. Uchwała w sprawie zatwierdzenia regulaminu utrzymania porządku i czystości na

terenie gminy Poświętne.
8. Wybory ławników.
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa Rady

Gminy.
10.Zmiany do uchwały w sprawie uchwalenia statutu gminy.
11. Zmiany do uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw.
12.Zmiany w budżecie gminy.
13.Uchwała w sprawie zbycia działki budowlanej oznaczonej numerem 47 o

pow.0,18 ha w Gapininie Kolonii.
14.Założenia do projektu wieloletniego planu  inwestycyjnego na lata 2004-2006.
15.Informacja Przewodniczącego rady gminy i Wójta dotycząca analizy oświadczeń

majątkowych.
16.Interpelacja radnych.
17.Zapytania i wolne wnioski.

Ad. pkt.1. Przewodniczący rady gminy Andrzej Małachowski otworzył XI sesję rady
gminy i na podstawie listy obecności radnych, stwierdził quorum do podejmowania
prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący rady gminy przedstawił przedstawiciela firmy Altvater
Sulo Polska Sp. z o.o.  w Warszawie Oddział Tomaszów Mazowiecki i poprosił 
o przedstawienie oferty firmy w sprawie odbioru śmieci.
Ofertę przedstawił Pan Grzegorz Krośnia. Zaprezentował pojemnik na śmieci 120 l.
i poinformował, jakimi pojemnikami dysponuje firma. Przedstawił również ofertę
cenową za wywóz poszczególnych pojemników ze śmieciami. Ofertę pisemną
przedstawiciel firmy złożył na ręce Wójta.
Obecni na sesji zadawali pytania, na które uzyskali odpowiedzi od Pana Krośni.
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Ad. pkt.2. Przewodniczący obrad poinformował, że proponowany porządek obrad
został radnym przesłany. Na wniosek Wójta proponuje się uzupełnienie porządku
obrad w sposób następujący: po punkcie 13 proponuje się punkty 13 i 14 o nowym
brzmieniu tj. 14. Odwołanie sekretarza gminy i 15. Powołanie sekretarza gminy.
Natomiast obecne punkty 14,14,16 i 17 otrzymają kolejne numery po 14.
Pani Helena Kwaśniak – sekretarz gminy, zwróciła się z prośbą do rady o przyjęcie
wniosku Wójta  w sprawie odwołania jej ze stanowiska sekretarza gminy.
Przewodniczący rady gminy poddał wniosek o uzupełnienie porządku obrad pod
głosowanie. Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od
głosu.
Następnie Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie cały porządek obrad
wraz z przyjętą zmianą.
Porządek obrad został przyjęty przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym się.
Ad. pkt.3. Protokół z ostatniej sesji został przyjęty jednogłośnie.
Ad. pkt.4. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami. 
/Informacja pisemna w załączeniu do protokołu. 
Po informacji Wójta głos zabrali:
Radny Andrzej Pawlik zapyta Wójta dlaczego wybrano na samochód strażacki, do
ratownictwa drogowego „Lublin” a nie inny tańszy, z niewielkim przebiegiem.
Wójt wyjaśnił, że rozważano różne możliwości i dokonano wyboru samochodu,
który spełnia nasze oczekiwania i na który nas stać.
Pan Jerzy Łumiński – prezes OSP Poświętne, uzupełnił wypowiedź Wójta odnośnie
wyboru samochodu do ratownictwa drogowego.
Radny Andrzej Kowalik zapytał, ile jeszcze trzeba dołożyć do samochodu, by był 
w pełni wyposażony i sprawny.
Prezes OSP wyjaśnił,że część najpotrzebniejszego wyposażenia straż już posiada, ale
jeszcze potrzebne będą rozpieraki i nożyce.
Radny Zdzisław Serafin podsumowując wypowiedź Wójta stwierdził, że dobrą
rzeczą jest to, że Wójt składa informację radzie z okresu między sesjami i realizuje
zaplanowane zadania.
Odnosząc się do zakupu samochodu strażackiego stwierdził, że dobrze się stało, że
taki samochód będzie w naszej gminie, bo jest on potrzebny. Radny poruszył
również temat remontów w szkołach i stwierdził, że za tej rady i Wójta dużo zostało 
zrobione. W poprzednich latach nic się nie robiło w szkołach ze środków budżetu
gminy.
Ad. pkt.5. Przewodniczący rady gminy poinformował, że pisemna informacja 
o stanie przygotowań miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy
została radnym przesłana. Poprosił o zabranie głosu Panią Elżbietę Lasota.
Pani Elżbieta Lasota – inspektor d/s budownictwa w urzędzie gminy, poinformowała
o stanie prawnym dot. planu zagospodarowania i o konieczności opracowania planu
na niektóre tereny.
Radny Andrzej Pawlik poruszył sprawę przejścia niektórych spraw z zakresu
budownictwa do Starostwa w Opocznie, np. pozwoleń na budowę.
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Poprosił Wójta i Przewodniczącego rady gminy o akcentowanie stanowiska
samorządu w różnych gremiach, które jest negatywne, gdy chodzi o zabieranie zadań
z gminy do Starostwa, bo to utrudnia życie mieszkańcom.
Pani E. Lasota wyjaśniła, że ten temat był stawiany na konwencie wójtów, ale nie
miało to wpływu na przejście zadań do Starostwa.
Ad. pkt.6. Wójt gminy mgr inż. Mieczysław Stępień zabrał głos na temat sytuacji
wysypisk na terenie gminy.
Przedstawił dokumentację i pisma mówiące o stanie wysypisk, które powinny ulec 
zamknięciu i likwidacji. Poinformował również o naliczonych karach z tytuły
nielegalnych wysypisk.
Po informacji Wójta Przewodniczący rady gminy poinformował radnych, że na sesję
przyjechała przedstawicielka następnej firmy odbierającej śmieci i poprosił o
zabranie głosu i przedstawienie oferty.
Przedstawicielka z firmy „Jukon” z Piotrkowa Tryb. przedstawiła propozycję
odbioru odpadów komunalnych. Poinformowała  o działalności firmy na rynku i
pracy edukacyjnej.
Po dyskusji na temat odbioru śmieci, przedstawicielka firmy „Jukon” złożyła ofertę
pisemną na ręce Wójta i opuściła obrady.
Przewodniczący rady gminy odczytał projekt uchwały w sprawie gospodarowania
odpadami stałymi.
Radny Jerzy Tulin podjął dyskusję na temat śmieci i stwierdził, że  należy się
zastanowić, czy nie ma możliwości składowania śmieci na terenie gminy. Zapytał,
czy była robiona kalkulacja, czy lepiej by było płacić kary czy dawać pieniądze
firmom.
Wójt odpowiedział, że kary z tytułu nielegalnego śmietniska narastają, a my nie
mamy sprzętu do wywozu na inne śmietniska, a nasze jest już zapełnione.
Radny A.Pawlik stwierdził, że ten temat nie został dobrze przygotowany do sesji i
nie był szczegółowo analizowany.
Wójt wyjaśnił, że radni nie słuchają informacji w sprawie konieczności zamknięcia
śmietniska, które przedstawił.
Pani Jadwiga Włodarczyk – księgowa Zakładu Usług Komunalnych w Poświętnem 
stwierdziła, że Zakład nie ma pieniędzy na kary i dlatego trzeba zlikwidować
śmietnisko. Wyjaśniła, że ZUK mógł się zająć wywozem śmieci 4 lata temu, gdy
można było wyposażyć ZUK w potrzebne maszyny i urządzenia, a teraz śmietnisko 
jest zapełnione a  ZUK nie ma odpowiedniego sprzętu.
Po dyskusji radnych na temat sensu zamknięcia śmietniska Przewodniczący rady
gminy poddał projekt uchwały w sprawie gospodarowania odpadami stałymi pod
głosowanie. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 6 wstrzymało się od głosu.
Uchwała została przyjęta. Uchwała nr XI/57/03 w załączeniu do protokołu.
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Ad. pkt.7. Przewodniczący rady gminy poinformował, że radni otrzymali projekt
regulaminu utrzymania porządku i czystości na terenie gminy Poświętne. Poprosił
o dyskusję.
Wójt wyjaśnił, że regulamin jest konieczny do uchwalenia, ale w związku z dyskusją
przy punkcie 6, jeśli radni widzą potrzebę przedyskutowania tej sprawy na
komisjach, można tą sprawę odłożyć na następną sesję.
Radny A.Pawlik złożył wniosek o przełożenie na następną sesję punktu dotyczącego
uchwalenia regulaminu utrzymania porządku i czystości.
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie.
Wniosek został przyjęty jednogłośnie.
Rada gminy odłożyła na następną sesję uchwalenie regulaminu utrzymania porządku
i czystości na terenie gminy.
Ad. pkt.8.  W celu dokonania w głosowaniu tajnym wyboru ławników, rada
powołała komisję skrutacyjną w składzie:
– radny Andrzej Kowalik – przewodniczący,
– radny Jerzy Tulin,
– radny Edward Lipski.
Przewodniczący komisji skrutacyjnej po zebraniu kart i przeliczeniu głosów,
odczytał protokół, z którego wynika, że na ławników do Sądu Rejonowego w
Opocznie zostali wybrani:
1) Pan Babis Mirosław
2) Pan Badura Ryszard.

Uchwała nr XI/58/03 w załączeniu do protokołu.
Ad. pkt.9. Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa  radny
Marian Grzegorski przedstawił  sprawozdanie z działalności komisji. Informacja
pisemna w załączeniu do protokołu. Radni nie podjęli dyskusji.
Ad. pkt.10. Pani mgr Anna Duraj – radca prawny – przedstawiła zastrzeżenia organu
nadzoru do uchwały w sprawie statutu gminy i przedstawiła projekt uchwały w
sprawie zmian w statucie gminy.
Przewodniczący rady gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała nr XI/59/03 w załączeniu do
protokołu.
Ad. pkt.11. Pani mgr Anna Duraj przedstawiła również zastrzeżenia organu nadzoru
do uchwały w sprawie statutów sołectw. Następnie przedstawiła projekt uchwały
w sprawie zmian w statutach sołectw.
Przewodniczący rady gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała nr XI/60/03 w załączeniu do
protokołu.
Ad. pkt.12. Skarbnik gminy Pani Jadwiga Wójcicka przestawiła zmiany do uchwały
budżetowej. Zmiany dotyczą: dodatków mieszkaniowych, dożywiania dzieci.
Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Przewodniczący rady gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała nr XI/61/03 w załączeniu.
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Ad. pkt.13. Pani Elżbieta Sobczyk – inspektor w urzędzie gminy, przedstawiła
projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu działki położonej w obrębie
wsi Gapinin Kolonia, stanowiącej własność gminy Poświętne, oznaczonej nr 47 
o powierzchni 0,18 ha.
Przewodniczący rady gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała nr XI/62/03 w załączeniu do
protokołu.
Ad. pkt.14. Wójt gminy zabrał głos w sprawie odwołania ze stanowiska sekretarza 
gminy Pani Heleny Kwaśniak. Wyjaśnił, że sprawa ta została włączona do porządku
obrad na wniosek Pani Heleny Kwaśniak.
Radny J. Tulin zapytał Panią Helenę Kwaśniak, sekretarz gminy, czy potwierdza
fakt, że chce tego odwołania.
Pani Helena Kwaśniak potwierdziła, że chce odejść na emeryturę i to już było
zaplanowane wcześniej, gdyż w budżecie  na 2003 rok uwzględniono również
odprawę emerytalną dla niej. Poprosiła radę o podjęcie stosownej uchwały.
Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
odwołania Pani Heleny Kwaśniak ze stanowiska Sekretarza Gminy Poświętne.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała nr XI/63/03 w załączeniu do
protokołu. 
Wójt gminy podziękował Pani Helenie Kwaśniak za długoletnią pracę na tym
stanowisku.
Ad. pkt.15. Wójt zwrócił się z wnioskiem do rady gminy o powołanie na stanowisko
Sekretarza Gminy Poświętne Pani Anny Duraj, z dniem 3 listopada 2003 roku.
Przedstawił pozytywną opinię o Pani Duraj i zaapelował do radnych o powołanie jej
na w/w stanowisko.
W dyskusji głos zabrali:
Radny Edward Lipski złożył wniosek o przełożenie tego punktu na następną sesję.
Radny Andrzej Pawlik w imieniu własnym podziękował Pani Helenie Kwaśniak za
długoletnią pracę i współpracę z radą gminy.
Radni oklaskami przyłączyli się do podziękowań złożonych Pani Helenie Kwaśniak.
Następnie radny Pawlik stwierdził, że radni powinni przyjąć wniosek Wójta, bo to on
kieruje urzędem gminy i do niego należy polityka kadrowa, radni nie powinni
wchodzić w jego kompetencje.
Radny A. Pawlik zwrócił się z pytaniem do Pani Anny Duraj, czy gdyby została
powołana na stanowisko sekretarza, pełniłaby również funkcję radcy prawnego, 
w ramach poborów sekretarza.
Pani Duraj udzieliła odpowiedzi twierdzącej.
Radny Pawlik zwrócił się do rady o podjęcie decyzji w tej sprawie na tym
posiedzeniu.
Radny J.Tulin stwierdził, że na wcześniejszym posiedzeniu rady, radny A.Pawlik
składał wniosek, żeby Wójt nie zatrudniał nikogo bez uzgodnienia z radą, a ta
sprawa wcześniej nie została radzie przedstawiona, dlatego popiera wniosek
radnego E.Lipskiego o odłożenie tej sprawy.
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Wójt poprosił o podjęcie decyzji w tej sprawie bez odwlekania na później, gdyż
urząd gminy jest bez sekretarza a spraw, które czekają na rozwiązanie jest bardzo
dużo.
Radny Czesław Sobczyk stwierdził, że można mieć uwagi co do tego, że nie
poinformowano radnych wcześniej o sprawie, ale jeśli chodzi o decyzję, kto ma być
sekretarzem, to powinien decydować wójt.
Radny Tadeusz Nowak stwierdził, że rada nie chce narzucać sekretarza, ale jeśli ma
głosować, to powinna to robić świadomie i ta sprawa powinna zostać omówiona na 
komisjach.
Radny Z.Serafin stwierdził, że zbliża się koniec roku i muszą być podejmowane
ważne decyzje, a niektórych spraw nie ma kto poprowadzić. Dlatego należałoby
zrozumieć wójta i powołać sekretarza.
Radny Marian Grzegorski stwierdził, że ta rada źle pracuje, gdyż sprawa powołania
i odwołania sekretarza powinna się znaleźć w porządku obrad. W obecnej sytuacji
powstał bałagan i od początku jest niejasność w tej sprawie.
Przewodniczący rady gminy ogłosił krótką przerwę w obradach.
Po przerwie radny Edward Lipski wycofał wniosek o przełożenie sprawy  powołania
sekretarza na następną sesję.
Przewodniczący rady gminy odczytał projekt uchwały w sprawie powołania
Sekretarza Gminy Poświętne.
Za przyjęciem uchwały głosowało 8 radnych, przeciw 4 radnych, 2 wstrzymało się
od głosu.
Uchwała została przyjęta. Uchwała nr XI/64/04 w załączeniu do protokołu.
Pani Anna Duraj podziękowała za wybór i zapewniła, że będzie się starała pracować
jak najlepiej.
Ad. pkt.16. Pani Elżbieta Lasota – inspektor d/s budownictwa w urzędzie gminy,
przedstawiła projekt planu inwestycyjnego na lata 2004-2006 dla gminy Poświętne
i poinformowała, że ta sprawa będzie tematem obrad przyszłych komisji i sesji.
Informacja pisemna w załączeniu do protokołu.
Wójt odniósł się do poszczególnych punktów planu inwestycyjnego i stwierdził, że
czeka nas wymiana instalacji grzewczej w urzędzie gminy, najpóźniej w przyszłym
roku. 
W kwestii modernizacji oczyszczalni ścieków należy wyjaśnić, jaka jest faktyczna
przepustowość istniejącej oczyszczalni.
W sprawie budowy dróg, wójt wyraził opinię pozytywną.
Realizacja budowy chodników może nie dojść do skutku, gdyż w Poświętnem są
problemy z uzyskaniem zgód od właścicieli nieruchomości, na przejście przez ich
teren.
Termoizolację szkół należy rozpocząć od Poświętnego.
Oświetlenie dróg – zaplanowano odcinek do Młyńczyska.
W Dyskusji głos zabrali:
Radny Andrzej Kowalik zapytał, dlaczego w pierwszej kolejności  zaplanowano
oświetlenie na drodze do Młyńczyska a nie do Brudzewic.
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Droga do Brudzewic jest bardziej użytkowana, a wypadki się zdarzają często.
Wójt wyjaśnił, że to wynika z wniosków złożonych o dofinansowanie oświetlenia.
Odcinek do Młyńczyska został wnioskowany, dlatego będzie realizowany w
pierwszej kolejności.
Ad. pkt.17. Przewodniczący rady gminy przedstawił informację z analizy
oświadczeń majątkowych radnych. Informacja pisemna w załączeniu do protokołu.
Następnie wójt przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych
kierowników jednostek mu podległych. Informacja pisemna w załączeniu do
protokołu. Wójt poprosił o uzupełnienie oświadczeń w ciągu 2 tygodni.
Ad. pkt.18. Interpelacji nie zgłoszono.
Ad. pkt.19. W sprawach różnych głos zabrali:
Wójt Gminy poinformował o zdobyciu pierwszej nagrody przez bibliotekę gminną,
co jest zasługą Pani Kierownik biblioteki.
Radny T. Nowak zwrócił się z prośbą o monitowanie do Pana Kośki, który wozi żwir
z Brudzewic, o wyrównanie drogi przy żwirowni.
Wójt wyjaśnił, że już w tej sprawie były przekazywane informacje dla Pana Kośki.
Poinformował o remontach wytypowanych trzech dróg i rozdysponowaniu kamienia,
który pozostał do remontów dróg pozostałych.
Pani Helena Kwaśniak podziękowała radnym za odwołanie jej ze stanowiska
sekretarza po 37 latach pracy,  w tym w urzędzie gminy po 31 latach.
Podziękowała wszystkim za długoletnią współpracę.
Radny A.Pawlik, korzystając z obecności przedstawicieli izby rolniczej, zapytał o to
jak reprezentują interesy rolników na forum izby.
Pan Marian Kacprzak – członek izby rolniczej poinformował o ważniejszych
działaniach izb rolniczych.
Pan Jerzy Łumiński poinformował o działalności OSP i pracach wykonanych w
czynie społecznym przez strażaków.
Zaapelował, bu w przyszłości nie organizować imprez lub przemarszów drogą
krajową, gdyż musi być cały czas przejazd na tej trasie.
Pani Krystyna Kucharczyk – sołtys wsi Gapinin, zapytała o śmietnisko w Gapininie,
czy będzie wywożone czy rekultywowane.
Wójt udzielił odpowiedzi, że w tej sprawie jest sugestia, by teren zrekultywować.
Radny Lipski zapytał, czy jest dużo podań o umorzenie podatku, ze względu na
suszę. 
Wójt wyjaśnił, że ze względu na suszę nie umorzono podatku w żadnym przypadku.
Ksiądz Jan Drewniak poruszył temat sprzedaży alkoholu na terenie gminy.
Wyjaśnił, że przepis prawny mówi, że osobom nietrzeźwym nie wolno sprzedawać
 alkoholu, tymczasem ten przepis na terenie naszej gminy jest łamany. Poprosił 
o zainteresowanie się tą sprawą przez odpowiednią komisję, gdyż jest dużo
nieszczęść w rodzinach z tego powodu.
Radny Pawlik poprosił przewodniczącego komisji antyalkoholowej o
przeprowadzenie kontroli w punktach i zwrócił się z apelem, żeby komisja działała
również przez rozwieszanie plakatów w punktach sprzedaży alkoholu. 
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Radny podziękował księdzu za podjęcie tego tematu.
Radny Włodzimierz Bogusiak – przewodniczący komisji rozwiązywania problemów
alkoholowych wyjaśnił, że  komisja nie ma prawa kontrolować punktów sprzedaży
napojów alkoholowych, może natomiast rozwiesić plakaty o stosownej treści.
Pan Marian Pisarski poruszył temat oświetlenia drogi krajowej w Brudzewicach
oraz budowy chodnika w tej miejscowości.
Pan Jerzy Łumiński zwrócił uwagę, że nie ma echa w sprawie przyznania Pani Marii
Szufladowicz I nagrody w powiecie, dla biblioteki gminnej. Należałoby chociaż ją
pochwalić za starania.
Pani Maria Szufladowicz – kierownik gminnej biblioteki – poinformowała o
zdobytej nagrodzie i korzyściach dla biblioteki.
Przewodniczący rady gminy zamknął XI sesję rady gminy.

Protokół sporządziła:

Elżbieta Sobczyk


